

PENGHARGAAN

Kajian Pelan Induk Landskap Majlis Perbandaran Sepang ini dapat disiapkan dengan adanya kerjasama dari pelbagai pihak terutamanya dari peringkat Kementerian, Jabatan-jabatan Kerajaan Persekutuan dan Negeri, Badan-badan Berkanun, Pihak Perunding, Penduduk tempatan dan orang perseorangan. Maklumat dan pandangan yang telah diberikan adalah amat berguna sepanjang kajian ini dilengkapkan.

Penghargaan tulus ikhlas kepada pihak Majlis Perbandaran Sepang (MPS) dan Jabatan Landskap Negara (JLN), Kementerian Kesejahteraan Bandar, Perumahan Dan Kerajaan Tempatan di atas kerjasama dan sumbangan dalam menyiapkan kajian ini.

Pelan Induk Landskap Majlis Perbandaran Sepang

Disediakan Oleh:



Jabatan Landskap Negara

Kementerian Kesejahteraan Bandar, Perumahan Dan Kerajaan Tempatan

Untuk:



Majlis Perbandaran Sepang

PERUTUSAN

Ketua Pengarah



Jabatan Landskap Negara

Kementerian Kesejahteraan Bandar, Perumahan Dan Kerajaan Tempatan

Laporan Pelan Induk Landskap Majlis Perbandaran Sepang 2015-2025 merupakan satu dokumen pelan tindakan jangka masa panjang yang komprehensif bagi pembangunan landskap. Laporan ini bertujuan untuk memberikan panduan kepada Majlis Perbandaran Sepang dalam membangunkan dan melaksanakan kawalan perancangan dengan mengambil kira keperluan pembangunan landskap yang lebih sistematik supaya setiap projek pembangunan tidak akan dilaksanakan secara *ad-hoc* demi mencapai hasrat kerajaan menjadikan Malaysia Negara Taman Terindah menjelang tahun 2020. Ianya menggariskan cadangan yang lebih komprehensif dalam bentuk polisi, strategi dan cadangan projek untuk jangka masa 10 tahun akan datang.

Laporan Pelan Induk Landskap Majlis Perbandaran Sepang ini juga mengandungi maklumat yang berkaitan dengan kawasan kajian termasuk potensi, dasar dan cadangan program, kaedah pelaksanaan pembangunan serta penguatkuasaan landskap yang praktikal, mapan dan berdaya maju bagi menjamin keseimbangan pembangunan Daerah Sepang malah menjadikan Perbandaran Sepang sebagai Hab Koridor Raya Multimedia Yang Membangun Dengan Mampan dan Sejahtera. Ini diukur daripada '*landscape character*' dengan imej tersendiri yang terdapat di Daerah Sepang serta dipengaruhi oleh ciri-ciri alambina, alam semula jadi, pertanian serta warisan sejarah dan budaya sehingga dikenali sebagai '**Bandar Gerbang Permodenan**'.

Adalah diharapkan dengan penyediaan laporan Pelan Induk Landskap ini, ia akan dapat dijadikan sebagai garis panduan yang penting bukan sahaja kepada Majlis Perbandaran Sepang, malah kepada agensi pelaksana yang lain untuk pembangunan landskap Daerah Sepang yang mapan, '*cost effective*' dan mempunyai identiti yang tersendiri agar dapat memberi manfaat yang besar kepada penduduk Daerah Sepang secara keseluruhannya.

Akhir kata, saya berharap semua pihak akan menggunakan dokumen ini sebagai panduan pembangunan landskap ke arah menjadikan Daerah Sepang sebagai bandar yang sejahtera, indah dan selesa. Kerjasama daripada semua pihak juga penting untuk membangunkan Daerah Sepang tanpa menimbulkan kesan negatif ke atas alam sekitarnya. Kepada semua pihak yang menjayakan kajian ini, saya mengucapkan terima kasih.

Sekian, terima kasih.

Hj. Esa bin Hj. Ahmad
Ketua Pengarah
Jabatan Landskap Negara

PERUTUSAN**Yang Dipertua****Majlis Perbandaran Sepang**

Pelan Induk Landskap Majlis Perbandaran Sepang menggariskan rangka perancangan landskap untuk jangka masa 10 tahun bagi kawasan Sepang. Ia menyediakan kaedah yang munasabah dan jelas untuk menterjemah konsep dan aspirasi Sepang ke arah 'Bandar Gerbang Permodenan' menjelang tahun 2020. Strategi perancangan landskap menekankan pemeliharaan, pemulihan dan pemajuan aset-aset alam semulajadi dan binaan untuk mewujudkan suasana persekitaran yang kondusif bagi menampung berbagai fungsi termasuk rekreasi, pergerakan dan pendidikan. Pendekatan perancangan ini bertujuan menyokong fungsi Sepang sebagai Bandar mesra insan dan alam yang akan menyatupadukan faktor-faktor kepentingan sosial, pembangunan ekonomi dan pemeliharaan alam sekitar sebagai teras pembangunan landskap mampan.

Pelaksanaan cadangan-cadangan dalam Pelan Induk Landskap ini penting bagi mencapai hasrat kerajaan untuk menjadikan Malaysia Negara Taman Terindah pada tahun 2020. Di samping itu, Majlis Perbandaran Sepang juga bertanggungjawab untuk menterjemahkan Halatuju Kerajaan Negeri Selangor khususnya dalam sektor pelancongan supaya dengan yang demikian Sepang akan menjadi sebuah daerah yang mampu meletakkan dirinya sebagai daerah pelancongan yang menarik serta memberikan pulangan yang baik terhadap industri pelancongan. Laporan ini disediakan sebagai rujukan dan panduan kepada Sepang dan semua pihak yang terlibat dalam pemajuan landskap di kawasan Sepang bagi memastikan arah tuju pembangunan landskap mencapai wawasan yang digariskan.

Saya ingin mengucapkan setinggi-tinggi penghargaan kepada pihak Jabatan Landskap Negara, Kementerian Kesejahteraan Bandar, Perumahan dan Kerajaan Tempatan Malaysia yang telah memberikan kerjasama dan panduan di dalam pelaksanaan Kajian Pelan Induk Landskap ini. Tidak lupa juga penghargaan kepada Jabatan-Jabatan Kerajaan dan semua pihak yang terlibat dalam penyediaan dan akhirnya berjaya menghasilkan Pelan Induk Landskap ini. Walau bagaimanapun, saya ingin menekankan apa yang lebih penting adalah sokongan dan seterusnya kerjasama dari semua pihak untuk merealisasikan dan menjayakan usaha ini dengan lebih jitu.

Sekian, terima kasih.

Tuan Mohd Sayuthi Bin Bakar
Yang Dipertua,
Majlis Perbandaran Sepang